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Technische vragen raad- en commissieleden 

aan het college 
 

Datum indiening : 13 augustus 2020 

Registratienummer : E202028752  

 

Onderwerp: Huisvesting senioren 

Aan het college, 

 

Inleiding 

Om het senioren huisvesting en zorg zoveel mogelijk aan te scherpen hebben wij als senioren 

Dijk en Waard de volgende vragen aan het college; 

 

Vragen 

1 Heeft het college inzicht hoeveel senioren gebruik maken van voorzieningen vanuit de WMO? 

En wat gaat het college hieraan doen? 

 

2 Heeft het college inzicht in hoeveel senioren in onze gemeente in een sociaal isolement komen 

vanwege toenemende beperkingen in mobiliteit dn welkleiner wordende sociale netwerken? En 

wat gaat het college hieraan doen? 

 

3 Heeft het college inzicht hoeveel senioren in de gemeente een toenemend beroep doen op 

zorg en eigenlijk niet meer zelfstandig thuis kunnen wonen? En wat gaat het college hieraan 

doen? 

 

4 Heeft het college inzicht hoeveel senioren afhankelijk zijn van mantelzorgers en hoe de 

belasting van mantelzorgers hierdoor is? En wat gaat het college hieraan doen? 

 

5 Heeft het college inzicht inde geplande woningvoorraad zowel in de koopsector, als in de 

sociale huur en vrije huursector en wat voor woningen dit zijn en hun ligging? En in de plannen 

voor woonvoorzieningen voor senioren waar ook zorg geboden kan worden? En wat gaat het 

College hieraan doen? 

 

6 Hoe kan de gemeente lokale partijen meer faciliteren om deze plannen (sneller) uit te voeren? 

En wat gaat het college hieraan doen? 

 

7 Het sociaal domein is al meer dan 50 % van de hele gemeentebegroting: 

- Heeft het college doorgerekend wat de gemeentebegroting over20 jaar is met de dan 
geldende demografische samenstelling van de gemeente? 

- Hoe houdt het College rekening in haar woningbouwprogrammering met de vergrijzing en 
kans op sterke toename van de behoefte aan gemeentelijke Wmo-gelden. 

- In meerdere gemeenten zijn de doelstelling uit het sociaal domein niet terug te vinden in 
de Nota Grondzaken die de gronduitgifte bepaalt. Hoe heeft het college dat bij onze 
gemeente geregeld? 

 

8 Welk percentage van de nieuwbouwwoningen van de afgelopen 5 jaar is levensloopbestendig ( 

met slaapkamer, woonkamer, en badkamer op een laag)?  
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9 Heeft het college zicht op de toekomstige vraagontwikkeling naar verpleeghuiszorg en de 

ambities/plannen van zorgorganisaties en het zorgkantoor om hier aanbod voor te ontwikkelen? 

Hoe kan de gemeente dit faciliteren? 

 

Antwoord van het college 

 

Om het senioren huisvesting en zorg zoveel mogelijk aan te scherpen hebben wij als senioren 
Dijk en Waard de volgende vragen aan het college; 
  
1 Heeft het college inzicht hoeveel senioren gebruik maken van voorzieningen vanuit de WMO? 
En wat gaat het college hieraan doen? 
Ja, uit onze systemen kunnen we de gewenste cijfers halen, ook toegespitst op leeftijdscategorie. 
Het Dashboard Sociaal Domein  is de meest geschikte plek om informatie te vinden, deze wordt 
per kwartaal met u  gedeeld. 
  
2 Heeft het college inzicht in hoeveel senioren in onze gemeente in een sociaal isolement komen 
vanwege toenemende beperkingen in mobiliteit dan wel kleiner wordende sociale netwerken? En 
wat gaat het college hieraan doen? 
Met Welzijn speelt een belangrijke rol als het gaat om signaleren eenzaamheid en sociaal 
isolement. Zij zijn de oren en ogen in de wijk. De mensen van Met Welzijn kennen de wijk en 
weten op wie zij extra moeten letten. Vrijwilligers van Met Welzijn leggen huisbezoeken af om bij 
de mensen zelf informatie op te halen. Door Corona kan het zijn dat eenzaamheid en isolement is 
toegenomen. De komende tijd krijgt Met Welzijn de opdracht hier onderzoek naar te doen. 
  
3 Heeft het college inzicht hoeveel senioren in de gemeente een toenemend beroep doen op 
zorg en eigenlijk niet meer zelfstandig thuis kunnen wonen? En wat gaat het college hieraan 
doen? 
Het Dasboard Sociaal Domein geeft inzicht als het gaat om de mensen die geïndiceerd zijn 
vanuit de Wmo. We hebben echter geen zicht op de groep mensen die meer of zwaardere zorg 
krijgt vanuit de Wet langdurige zorg (Wlz)  en de Zorgverzekeringswet (Zvw). De ervaring leert 
dat mensen het liefst zo lang mogelijk in de eigen woning blijven wonen. Als men het thuis niet 
meer redt, moet men naar een geschikte woonvorm of instelling verhuizen. Als zelfstandig wonen 
niet meer verantwoord is en 24-uurs zorg noodzakelijk is, is opname in een verpleeghuis aan de 
orde. Dergelijke signalen komen doorgaans niet bij de gemeente terecht, aangezien dit onder de 
Wlz valt. 
  
4 Heeft het college inzicht hoeveel senioren afhankelijk zijn van mantelzorgers en hoe de 
belasting van mantelzorgers hierdoor is? En wat gaat het college hieraan doen? 
Het rapport Burgerpeiling HHW 2019 geeft ons informatie over inwoners die mantelzorg verlenen 
(2019 laat zien dat de helft van de inwoners zorg verleent aan hulpbehoevende vrienden of 
familie (46%), waarvan 13% intensief en 33% incidenteel)  Ook de GGD heeft in haar rapport 
Gezondheidsprofiel 2016 Heerhugowaard* hierover cijfers die ons inzicht geven in het aantal 
mantelzorgers en het aantal mensen dat mantelzorg ontvangt, alsmede het aantal mantelzorgers 
dat overbelast is. Dit najaar voert de GGD opnieuw gezondheidsonderzoek uit. Daarmee wordt 
ons inzicht weer geactualiseerd.  
* https://gezondnhn.nl/jive?workspace_guid=1f84c078-7d06-426f-8ed6-6447c379aeb3 en kies 
voor Heerhugowaard voor de rapportage.  
Voorts is het volgende georganiseerd: MET Welzijn biedt mantelzorg ondersteuning aan de bij 
hen bekende mantelzorgers, dat zijn er ongeveer 1000,  die voor een groot deel gericht is op zorg 
ouderen. Geriant biedt via de case managers ondersteuning en advies aan mantelzorgers voor 
mensen met dementie. Via de Wmo biedt de gemeente dienstenvouchers (korting) voor hulp in 
de huishouding voor overbelaste mantelzorgers.  
  
5 Heeft het college inzicht in de geplande woningvoorraad zowel in de koopsector, als in de 
sociale huur en vrije huursector en wat voor woningen dit zijn en hun ligging? En in de plannen 

https://gezondnhn.nl/jive?workspace_guid=1f84c078-7d06-426f-8ed6-6447c379aeb3
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voor woonvoorzieningen voor senioren waar ook zorg geboden kan worden? En wat gaat het 
College hieraan doen? 
Het college is bekend met het huidige woningbouwprogramma, voor zover dat is uitgewerkt. Voor 
een aantal locaties is het programma nog in ontwikkeling. Deze programma’s bevatten 
woningtypen die geschikt zijn voor senioren, waar ook zorg kan worden geboden. Het college 
heeft onderzoek laten doen naar de woningbehoefteontwikkeling. Het onderzoeksresultaat is 
input voor een geactualiseerd woningbouwprogramma dat eind 2020 wordt verwacht. 
  
6 Hoe kan de gemeente lokale partijen meer faciliteren om deze plannen (sneller) uit te voeren? 
En wat gaat het college hieraan doen? 
Het college heeft mede op grond van het woningbehoefteonderzoek opdracht gegeven voor de 
ontwikkeling van een sociaal woningbouwprogramma met de lokale corporaties. Hiervoor zijn 
enkele locaties in beeld. Dit programma is bedoeld om te voorzien in de behoefte van 
verschillende doelgroepen, waaronder senioren met een zorgvraag. 
  
7 Het sociaal domein is al meer dan 50 % van de hele gemeentebegroting: 

• Heeft het college doorgerekend wat de gemeentebegroting over 20 jaar is met de dan 
geldende demografische samenstelling van de gemeente?  
Nee dat heeft het college niet doorgerekend. 

• Hoe houdt het College rekening in haar woningbouwprogrammering met de vergrijzing en 
kans op sterke toename van de behoefte aan gemeentelijke Wmo-gelden.  
Het college laat onderzoek doen naar woningbehoefte en gebruikt het resultaat voor de 
woningbouwprogrammering.  Het college heeft daar momenteel nog geen methode voor.  

• In meerdere gemeenten zijn de doelstelling uit het sociaal domein niet terug te vinden in 
de Nota Grondzaken die de gronduitgifte bepaalt. Hoe heeft het college dat bij onze 
gemeente geregeld?  
In ons grondbeleid is geregeld dat voor diverse prijsklassen (huur- en koopwoningen) een 
specifieke grondprijs wordt gehanteerd. Deze is lager naarmate de Vrij op naam-prijs of 
huurprijs lager is. 
  

8 Welk percentage van de nieuwbouwwoningen van de afgelopen 5 jaar is levensloopbestendig ( 
met slaapkamer, woonkamer, en badkamer op een laag)?  
Dit zijn de zogenoemde ‘nultredenwoningen’. Deze worden hoofdzakelijk in appartementsvorm 
gebouwd. De afgelopen 5 jaar is 31% van alle nieuwe woningen een appartement. Daarnaast zijn 
ook enkele projecten gerealiseerd met grondgebonden woningen met een volledig 
woonprogramma op de begane grond. In aandeel is dat echter beperkt (enkele procenten). 
  
9 Heeft het college zicht op de toekomstige vraagontwikkeling naar verpleeghuiszorg en de 
ambities/plannen van zorgorganisaties en het zorgkantoor om hier aanbod voor te ontwikkelen? 
Hoe kan de gemeente dit faciliteren? 
De gemeente heeft geen inzicht in de toekomstige vraag naar en het gebruik van voorzieningen 
in het kader van de WLZ en ZVW.  
Bekend is dat de zorgkantoren met hun regionale partners afspraken gaan maken over het 
ontwikkelen van voldoende en passend zorgaanbod voor de toekomst. De zorgkantoren zijn 
hiervoor een project gestart met het ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport. TNO 
berekent de toekomstige capaciteitsbehoefte per regio. De 31 zorgkantoren bereiden op dit 
moment een regionaal capaciteitsplan voor, die eind dit jaar gereed zijn. De bevatten afspraken 
voor samenwerking in de regio. 
Het voornemen is dat partijen, waaronder gemeenten, woningcorporaties en zorgaanbieders, op 
korte termijn in gesprek gaan over het uitbreiden van aan- of bijbouwen van verpleeghuizen. Het 
zorgkantoor neemt hiervoor het initiatief.  
 


